
OR.0002.9.2014. 

Protokół Nr XXXVIII/2014
z obrad XXXVIII Sesji Rady Powiatu Wysokomazowieckiego IV kadencji

w dniu 7 listopada 2014 roku
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Wysokiem Mazowieckiem

pod przewodnictwem Doroty Łapiak przewodniczącego rady
protokołowała Joanna Brulińska pracownik starostwa. 

W posiedzeniu udział  wzięli  radni  powiatu wysokomazowieckiego oraz zaproszeni  goście
(listy obecności w załączeniu). 
Proponowany porządek obrad: 

1 Otwarcie sesji. 
2 Przyjęcie porządku obrad.
3 Przyjęcie  protokołu  z  XXXVII  Sesji  Rady  Powiatu  Wysokomazowieckiego  IV

kadencji. 
4 Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał i działalności Zarządu pomiędzy sesjami.
5 Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji pomiędzy sesjami. 
6 Interpelacje i zapytania radnych.
7 Informacja  Podlaskiego  Wojewódzkiego  Inspektora  Ochrony  Środowiska  o  stanie

środowiska na terenie powiatu DRUK NR 73. 
8 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014 DRUK

NR 74. 
9 Informacja  o  wynikach  kontroli  Szpitala  Ogólnego  w  Wysokiem  Mazowieckiem

DRUK NR 84. 
10 Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 
11 Rozpatrzenie projektów uchwał i przyjęcie uchwał w sprawie: 

a przyjęcia raportu w wykonania Powiatowego Programu Ochrony Środowiska dla
Powiatu Wysokomazowieckiego na lata 2012-2013 DRUK NR 75, 

b rocznego  programu współpracy powiatu  wysokomazowieckiego  z  organizacjami
pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.3  ust.3  ustawy  o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 roku DRUK NR 76, 

c uchwalenia „Powiatowego programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego
rynku pracy na lata 2014-2022” DRUK NR 77, 

d wyboru  biegłego  rewidenta  w  celu  przeprowadzenia  badania  sprawozdania
finansowego Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem za rok 2014 DRUK
NR 78, 

e wyrażenia opinii dotyczącej zaciągnięcia kredytu bankowego DRUK NR 79, 
f wyrażenia opinii dotyczącej zakupu sprzętu i aparatury medycznej oraz pozostałych

środków trwałych DRUK NR 80, 
g wyrażenia opinii dotyczącej użyczenia aktywów trwałych oraz mienia ruchomego o

wartości księgowej brutto powyżej 3500 zł, stanowiącego własność lub będącego w
użytkowaniu Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem DRUK NR 81,    

h wyrażenia  opinii  dotyczącej  ograniczenia  działalności  Szpitala  Ogólnego  w
Wysokiem Mazowieckiem DRUK NR 82, 

i  wyrażenia  opinii  dotyczącej  rozszerzenia  działalności  Szpitala  Ogólnego  w
Wysokiem Mazowieckiem DRUK NR 83, 

j zmian w budżecie powiatu na 2014 rok DRUK NR 85. 
12 Podsumowanie przez Starostę Wysokomazowieckiego IV kadencji Rady Powiatu

2010-2014. 
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13 Sprawy różne. 
14 Zamknięcie obrad. 

Przed  rozpoczęciem  sesji  głos  zabrał  Mirosław  Reczko  Burmistrz  Ciechanowca  i  złożył
podziękowania  całej  radzie  powiatu  za  owocną  współpracę  w  kończącej  się  kadencji
2010-2014. 

Ad.1). 
Przewodnicząca  rady o  godzinie  1024  otworzyła  obrady  XXXVIII  Sesji  Rady  Powiatu
Wysokomazowieckiego  IV kadencji  w  dniu  7  listopada  2014  roku.  Powitała  przybyłych
radnych  rady  powiatu  wysokomazowieckiego  oraz  zaproszonych  gości  (listy  obecności  
w załączeniu). Następnie poinformowała, iż na podstawie listy obecności w sesji uczestniczy
18  radnych,  co  stanowi  qworum,  przy  którym  rada  może  obradować  i  podejmować
prawomocne  uchwały  (nieobecny  na  sesji:  radny  Stanisław  Kuźmiński)  -  tym  samym
stwierdziła prawomocność obrad. 

Ad.2). 
Przewodnicząca  rady poinformowała,  iż  kolejny  punkt  to  przyjęcie  porządku  obrad
XXXVIII sesji rady powiatu. Zapytała czy są uwagi lub propozycje zmian do przedłożonego
porządku? Uwag i zmian nie zgłoszono. Zaproponowała głosowanie. Za przyjęciem porządku
obrad opowiedziało się 18 radnych, przeciw-0, wstrzymało się od głosu 0. Porządek obrad
XXXVIII  Sesji  Rady  Powiatu  Wysokomazowieckiego  IV  kadencji  został  przyjęty
jednogłośnie. 

Ad.3). 
Przewodnicząca rady poinformowała, iż kolejny punkt to przyjęcie protokołu z XXXVII
Sesji  Rady  Powiatu  Wysokomazowieckiego  IV  kadencji.  Zawnioskowała  o  przyjęcie
protokołu bez odczytywania. Następnie zapytała czy są inne wnioski? Innych wniosków nie
zgłoszono.  Zaproponowała  głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  z  XXXVII  sesji  rady
powiatu  opowiedziało  się  18  radnych,  przeciw-0,  wstrzymało  się  od  głosu  0  radnych.
Stwierdziła, iż protokół z XXXVII Sesji Rady Powiatu Wysokomazowieckiego IV kadencji
został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.4). 
Starosta przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał rady powiatu i działalności zarządu
pomiędzy sesjami (materiał w załączeniu zał. Nr 1).
( o godzinie 1029 na obrady sesji przybył radny Stanisław Kuźmiński). 
Przewodnicząca radny zapytała, czy są pytania do Starosty w związku z przedstawionym
sprawozdaniem? Pytań nie zgłoszono. 

Ad.5). 
Przewodnicząca  rady poinformowała,  iż  kolejny  punkt  porządku  obrad  to  sprawozdanie
przewodniczących  komisji  z  działalności  komisji  pomiędzy  sesjami.  Sprawozdania
przedstawili: 
- Zbigniew Piszczatowski przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 
-  Stanisław  Olędzki  przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Obszarów Wiejskich  i
Porządku Publicznego, 
- Jan Stanisław Piętka przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Spraw Społecznych,
- Paweł Śliwowski przewodniczący Komisji Rozwoju, Promocji i Finansów. 
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Ad.6). 
Przewodnicząca  rady poinformowała,  iż  kolejny  punkt  porządku  obrad  to  interpelacje  i
zapytania  radnych.  Zapytała,  czy  radni  mają  do  zgłaszania  interpelacje  bądź  zapytania?
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad.7). 
Waldemar Gołaszewski  kierownik delegatury w Łomży Wojewódzkiego Inspektoratu
Ochrony Środowiska przedstawił  informację  o  stanie  środowiska  na  terenie  powiatu
wysokomazowieckiego za rok 2013 (materiał w załączeniu DRUK NR 73).    
Przewodnicząca rady podziękowała za przedstawienie informacji. 

Ad.8). 
Jolanta  Kadłubowska  dyrektor  Powiatowego  Zespołu  Obsługi  Szkół  i  Placówek
Oświatowych w Wysokiem Mazowieckiem przedstawiła informację o stanie realizacji zadań
oświatowych powiatu w roku szkolnym 2013/2014 (materiał w załączeniu DRUK NR 74).
Przewodnicząca rady zapytała, czy są pytania w związku z przedstawioną informacją? Pytań
nie zgłoszono. 
 
Ad.9). 
Starosta przedstawił  informację  o  wynikach  kontroli  Szpitala  Ogólnego  w  Wysokiem
Mazowieckiem. Poinformował, iż rada powiatu uchwałą Nr XXXI/219/2014 z dnia 11 lutego
2014  roku  zarządziła  przeprowadzić  kontrolę  Szpitala  Ogólnego  w  Wysokiem
Mazowieckiem.  Zarządzeniem  Starosty  Wysokomazowieckiego  Nr  7/14  powołany  został
zespół kontrolny i ustalony został program kontroli. Kontrola obejmowała w szczególności: 

1) realizację  zadań  określonych  w  regulaminie  organizacyjnym  i  statucie  szpitala,
dostępność i jakość udzielanych świadczeń zdrowotnych;

2) prawidłowość gospodarowania mieniem oraz środkami publicznymi;
3) gospodarkę finansową. 

W powyższych kontrolowanych obszarach członkowie zespołu kontrolnego nie stwierdzili
nieprawidłowości.  Po  zakończeniu  kontroli  zostało  sporządzone  wystąpienie  pokontrolne
(materiał w załączeniu). 
Przewodnicząca  rady zapytała,  czy  są  pytania  do  Starosty  w  związku  z  przedstawioną
informacją? Pytań nie zgłoszono. 

Ad.10). 
Przewodnicząca  rady poinformowała,  iż  kolejny  punkt  porządku  obrad  to  informacja
dotycząca  analizy  oświadczeń  majątkowych.  Przedstawiła  informację  dotyczącą  analizy
oświadczeń majątkowych radnych rady powiatu wysokomazowieckiego za 2013 rok (materiał
w  złączeniu).  Przedstawiła  informację  odnośnie  złożonych  oświadczeń  majątkowych
przesłana przez: Urząd Skarbowy w Wysokiem Mazowieckiem, Drugi Urząd Skarbowy w
Białymstoku oraz Urząd Skarbowy w Zambrowie (materiały w załączeniu). 
Starosta przedstawił  informację  dotyczącą  analizy  oświadczeń majątkowych za  2013 rok
złożonych  przez:  członków  zarządu  powiatu,  sekretarza  powiatu,  skarbnika  powiatu,
kierowników  powiatowych  jednostek  organizacyjnych,  osoby  wydające  decyzje
administracyjne w imieniu starosty. 
O godzinie 1110 ogłoszona została 20 minutowa przerwa w obradach sesji. 
O godzinie 1227 wznowiono obrady sesji. 
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Ad.11). 
Przewodnicząca rady poinformowała, iż kolejny punkt porządku obrad sesji to rozpatrzenie
projektów uchwał i przyjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia  raportu  z  wykonania  Powiatowego  Programu  Ochrony  Środowiska  dla
Powiatu Wysokomazowieckiego na lata 2012-2013 

Władysław Biały kierownik wydziału rolnictwa poinformował, iż obowiązek sporządzenia
raportów z wykonania programów ochrony środowiska wynika z zapisów art. 18 ust.2 ustawy
z dnia 27 kwietnia 2001r.- Prawo ochrony środowiska. Zgodnie z powyższą ustawą zarząd
powiatu sporządza co dwa lata  raporty z  wykonania programu ochrony środowiska,  które
przedstawia radzie powiatu. Celem raportu jest określenie stanu realizacji zadań własnych i
koordynowanych  oraz  określenie  sposobów  i  źródeł  finansowania  zrealizowanych  zadań;
wyjaśnienie  przyczyn  niepodjęcia  lub  niekompletnego  zrealizowania  zadań  zawartych  w
POŚ;  ocena  stopnia  realizacji  zadań  z  uwzględnieniem wytycznych  dotyczących  procesu
monitorowania projektowanych przedsięwzięć. Raport obejmuje wykonanie zadań w latach
2012-2013. 
Przewodnicząca rady zapytała, czy są pytania w związku z przedstawionym uzasadnieniem
do  omawianego  projektu  uchwały?  Pytań  nie  zgaszono.  Odczytała  projekt  uchwały  i
zaproponowała głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 17 radnych, przeciw-0,
wstrzymało się od głosu 0 (nieobecny na sali podczas głosowania radny Leszek Gruchała i
radny Ryszard Grodzki). 
Uchwała Nr XXXVIII/271/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie. 

b) rocznego  programu  współpracy  powiatu  wysokomazowieckiego  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności
pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 roku 

Starosta poinformował,  iż  każdego  roku  zarząd  powiatu  przedkłada  radzie  powiatu  do
zaopiniowania roczny program współpracy powiatu wysokomazowieckiego z organizacjami
pozarządowymi.  Program  ten  na  2015  rok  został  opracowany  w  oparciu  o  program
współpracy  na  2014  rok  z  uwzględnieniem  doświadczeń  wynikających  z  jego  realizacji.
Program został przedstawiony do konsultacji, które odbyły się za pośrednictwem strony BIP
starostwa w dniach od 24 września do 10 października br. 
Przewodnicząca  rady zapytała,  czy  są  pytania  w  związku  z  przedstawionym  projektem
uchwały? Pytań nie zgłoszono. Odczytała projekt uchwały i zaproponowała głosowanie.  Za
przyjęciem uchwały  opowiedziało  się  17  radnych,  przeciw-0,  wstrzymało  się  od  głosu  0
(nieobecni podczas głosowania radni: Leszek Gruchała i Ryszard Grodzki). 
Uchwała Nr XXXVIII/272/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie.     

c) uchwalenia „Powiatowego programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego
rynku pracy na lata 2014-2022” 

Przewodnicząca  rady stwierdziła,  iż  projekt  uchwały  omawiany  był  na  posiedzeniach
stałych komisji rady. W związku z powyższym zapytała, czy są uwagi lub pytania? Uwag i
pytań nie zgaszono. Odczytała projekt uchwały i zaproponowała głosowanie. Za przyjęciem
uchwały  opowiedziało  się  17  radnych,  przeciw-0,  wstrzymało  się  od  głosu  0  (nieobecni
podczas głosowania radni: Leszek Gruchała i Ryszard Grodzki). 
Uchwała Nr XXXVIII/273/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie.     
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d) wyboru  biegłego  rewidenta  w  celu  przeprowadzenia  badania  sprawozdania
finansowego Szpitala ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem za rok 2014 

Przewodnicząca  rady poinformowała,  iż  rada  powiatu  jako  organ  zatwierdzający
sprawozdanie finansowe jednostki zgodnie z art. 66 ust.4 ustawy z dnia 29 września 1994 r. o
rachunkowości  wybiera  biegłego  rewidenta  przeprowadzającego  badanie  sprawozdania
finansowego. Na zaproszenie do składania ofert wpłynęło 13 ofert, spełniających wymagania
zaproszenia.  Wybierając  najkorzystniejszą  ofertę  kierowano  się  ceną,  jak  również
doświadczeniem oferentów w badaniu  jednostek  służby zdrowia.  Wybrana  oferta  złożona
przez  Marka  Głowackiego  Kancelarie  Biegłego  Rewidenta,  ul.  Pogodna  27d/16,  15-365
Białystok charakteryzuje się najniższą ceną, zaś oferent posiada praktykę w badaniu jednostek
służby  zdrowia.  Następnie  zapytała,  czy  są  pytania  w  związku  z  przedstawionym
uzasadnieniem do omawianego projektu uchwały? Pytań nie zgłoszono. Odczytała projekt
uchwały  
i zaproponowała głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 16 radnych, przeciw-0,
wstrzymało się od głosu 0 ( nieobecni podczas głosowania radni: Bogdan Zieliński, Ryszard
Grodzki i Marian Leszczyński). 
Uchwała Nr XXXVIII/274/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie. 

e) wyrażenia opinii dotyczącej zaciągnięcia kredytu bankowego 
Przewodnicząca rady poinformowała, iż do projektu uchwały dołączona jest uchwała Rady
Społecznej  Szpitala  Ogólnego  w Wysokiem Mazowieckiem z  21  października  2014 roku
pozytywnie opiniująca zaciągnięcie kredytu bankowego w rachunku bieżącym przez Szpital
Ogólny w Wysokiem Mazowieckiem w 2015 roku do kwoty 600 tys. zł.  Zapytała, czy są
pytania  do  przedstawionego  projektu  uchwały?  Pytań  nie  zgłoszono.  Odczytała  projekt
uchwały i zaproponowała głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 16 radnych,
przeciw-0,  wstrzymało  się  od  głosu  0  (  nieobecni  podczas  głosowania  radni:  Bogdan
Zieliński, Ryszard Grodzki i Marian Leszczyński). 
Uchwała Nr XXXVIII/275/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie. 

f) wyrażenia opinii dotyczącej zakupu sprzętu i aparatury medycznej oraz pozostałych
środków trwałych

Przewodnicząca rady zapytała, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały? Pytań
nie  zgłoszono.  Odczytała  projekt  uchwały  i  zaproponowała  głosowanie.  Za  przyjęciem
uchwały  opowiedziało  się  18  radnych,  przeciw-0,  wstrzymało  się  od  głosu  0  (nieobecny
podczas głosowania radny Ryszard Grodzki). 
Uchwała Nr XXXVIII/276/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie. 

g) wyrażenia  opinii  dotyczącej  użyczenia  aktywów trwałych  oraz  mienia  ruchomego  
o wartości księgowej brutto powyżej 3500 zł, stanowiącego własność lub będącego  
w użytkowaniu Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem  

Przewodnicząca  rady poinformowała,  iż  dyrektor  szpitala  przedłożył  komplet  uchwał
podjętych przez Radę Społeczna Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem w tym m.in.
uchwałę w sprawie wyrażenia opinii  dotyczącej użyczenia aktywów trwałych oraz mienia
ruchomego  o  wartości  księgowej  brutto  powyżej  3500  zł,  stanowiącego  własność  lub
będącego w użytkowaniu Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem, podmiotom lub
osobom,  o  których  mowa  w  §9  ust.1  uchwały  Nr  XXIII/165/2013  Rady  Powiatu
Wysokomazowieckiego  z  dnia  29 maja  2013 roku w sprawie  określenia  zasad zbywania,
oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie aktywów trwałych przez Szpital
Ogólny w Wysokiem Mazowieckiem. Następnie zapytała, czy są pytania do przedstawionego
projektu  uchwały?  Pytań  nie  zgłoszono.  Odczytała  projekt  uchwały  i  zaproponowała
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głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 18 radnych, przeciw-0, wstrzymało się
od głosu 0 (nieobecny podczas głosowania radny Ryszard Grodzki). 
Uchwała Nr XXXVIII/277/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie. 

h) wyrażenia opinii dotyczącej ograniczenia działalności Szpitala Ogólnego w Wysokiem
Mazowieckiem 

Stanisław Bielski dyrektor Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem poinformował,
iż  w  miesiącu  czerwcu  br.  Wojewoda  Podlaski  przeprowadził  kontrolę  zgodnie  z
kompetencjami o działalności leczniczej w zakresie realizacji zadań przez szpital i w wyniku
tej kontroli pomimo tego, iż nie uzgodniono wspólnego stanowiska i protokół z kontroli nie
został  ostatecznie  przez  niego  podpisany,  zespół  kontrolny  wydał  zalecenia  pokontrolne.
Wszystkie zalecenia pokontrolne zostały już zrealizowane poza jednym, a mianowicie zespół
kontrolujący  stwierdził,  że  stan  faktyczny  nie  odzwierciedla  stanu  prawnego  tzn.  że  w
rzeczywistości szpitalny oddział ratunkowy nie funkcjonuje, natomiast jest on wpisany do
rejestru wojewody i zalecił przeprowadzenie procedury wyrejestrowania szpitalnego oddziału
ratunkowego z rejestru. 
Przewodnicząca  rady odczytała  projekt  uchwały  i  zaproponowała  głosowanie.   Za
przyjęciem uchwały  opowiedziało  się  17  radnych,  przeciw-0,  wstrzymało  się  od  głosu  0
(nieobecni podczas głosowania radni: Leszek Gruchała i Ryszard Grodzki).   
Uchwała Nr XXXVIII/278/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie. 

i) wyrażenia opinii dotyczącej rozszerzenia działalności Szpitala Ogólnego w Wysokiem
Mazowieckiem 

Stanisław Bielski dyrektor Szpitala Ogólnego w Wysokiem Mazowieckiem poinformował,
iż omawiany projekt uchwały dotyczy rozszerzenia działalności szpitala w rodzaju: 
-  ambulatoryjna opieka specjalistyczna w zakresie  świadczeń zdrowotnych udzielanych w
poradni alergologicznej oraz poradni diabetologicznej, z miejscem udzielania świadczeń w
Wysokiem Mazowieckiem; 
-  rehabilitacja  lecznicza  w  zakresie  fizjoterapii  ambulatoryjnej,  z  miejscem  udzielania
świadczeń w Ciechanowcu; 
-  rehabilitacja  lecznicza  w  zakresie  lekarskiej  ambulatoryjnej  opieki  rehabilitacyjnej,  z
miejsce udzielania świadczeń w Czyżewie. 
Przewodnicząca rady zapytał, czy są pytania do przedstawionego uzasadnienia? Pytań nie
zgłoszono. Odczytała projekt uchwały i zaproponowała głosowanie. Za przyjęciem uchwały
opowiedziało  się  17  radnych,  przeciw-0,  wstrzymało  się  od  głosu  0  (nieobecni  podczas
głosowania radni: Leszek Gruchała i Ryszard Grodzki).   
Uchwała Nr XXXVIII/279/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie. 
 

j) zmian w budżecie powiatu na 2014 rok
Starosta poinformował, iż zmiany w przedstawionym projekcie uchwały w sprawie zmian w
budżecie powiatu na 2014 rok dotyczą: 
- działu 020- Leśnictwo- polegające na zmniejszeniu wydatków bieżących o kwotę 46.680 zł
na  sporządzenie  uproszczonych  planów  urządzania  lasu,  w  związku  z  rozstrzygnięciem
przetargu  oraz  zwiększeniu  wydatków  inwestycyjnych  o  kwotę  46.680  zł  w  związku  z
planowanym zakupem samochodu terenowego na potrzeby prowadzenia nadzoru nad lasami; 
- działu 600- Transport i łączność: polegające na urealnieniu wydatków po przeprowadzonych
inwestycjach drogowych;
- działu 630- Turystyka polegające na zwiększeniu wydatków inwestycyjnych na realizację
inwestycji  „Stworzenie  warunków  wzrostu  ruchu  turystycznego  na  terenie  Powiatu
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Wysokomazowieckiego  poprzez  budowę  infrastruktury  turystyki  kwalifikowalnej”  w
Krzyżewie o kwotę 770.000 zł; 
- działu 750- Administracja publiczna- polegające na zmniejszeniu i zwiększeniu wydatków o
kwotę 100.000 zł w związku z potrzebą zabezpieczenia środków na wynagrodzenia; 
-  działu  754-  Bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona  przeciwpożarowa,  polegające  na
zwiększeniu i zmniejszeniu wydatków bieżących o kwotę 96.796 zł w związku z potrzeba
zabezpieczenia  środków  na  należności  funkcjonariuszy  KP  PSP  oraz  na  zakup  usług
remontowych i wydatków rzeczowych jednostki;
- działu 758- Różne rozliczenia polegające na zwiększeniu dochodów majątkowych o kwotę
2.342.800  zł  pochodzących  ze  środków  rezerwy subwencji  ogólnej  z  przeznaczeniem na
dofinansowanie inwestycji drogowej pn. „Przebudowa mostu p/rz. Rokietnicę w m. Wnory
Wypychy”; 
- działu 801-Oświata i wychowanie;
- działu 852- Pomoc społeczna i powiatowe centra pomocy rodzinie;
- działu 854- edukacyjna opieka wychowawcza;
- działu 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 
Przewodnicząca rady zapytała,  czy są pytania do Starosty w związku z przedstawionym
uzasadnieniem?  Pytań  nie  zgłoszono.  Odczytała  projekt  uchwały  i  zaproponowała
głosowanie. Za przyjęciem uchwały opowiedziało się 18 radnych, przeciw-0, wstrzymało się
od  głosu  0  
( nieobecny podczas głosowania radny Ryszard Grodzki). 
Uchwała Nr XXXVIII/280/2014 została przez radę powiatu podjęta jednogłośnie. 

Ad.12). 
Starosta  podsumowując IV kadencję rady powiatu stwierdził, iż główne cele inwestycyjne
mijającej  kadencji  to  drogi  powiatowe,  szkoły  ponadgimnazjalne  i  szpital  powiatowy.
Największe nakłady poszły na drogi- ponad 47 mln zł, z czego ok. 16 mln zł to środki własne
a  ok.  31  mln  zł  to  środki  zewnętrzne.  Środki  zewnętrzne  pochodziły  z  budżetów  gmin,
Narodowego  Programu  Przebudowy Dróg  Lokalnych,  Rezerwy Ogólnej  budżetu  państwa
oraz Polsko- Szwajcarskiego Programu Współpracy. Dzięki temu przebudowano następujące
odcinki dróg:

1. Wysokie  Mazowieckie  –  Kulesze  Kościelne-  Kobylin  Borzymy-  doga  krajowa S8
wraz  z  mostami  w  m.  Nowe  Grodzkie,  Wnory  Wypychy  (pozostało  jeszcze  do
przebudowy ok. 6,5 km)

2.  Jabłoń Rykacze- Jabłoń Zarzeckie
3. Jabłonka Kościelna- Rębiszewo Studzianki
4. Średnica Maćkowięta- Dąbrówka Kościelna
5. Jabłoń Kościelna- Jabłoń Spały
6. W m. Pęzy
7. Rondo  im.  Prezydenta  Lecha  Kaczyńskiego  w  Wysokiem  Mazowieckiem  wraz  z

parkingami przy ARiMR
8. Rosochate Kościelne- Zaręby Warchoły
9. Rosochate Kościelne- Miodusy Stok
10. W m. Wyszonki Wojciechy
11. Most  w  m.  Stypułki  Święchy  wraz  z  odcinkiem  Nowe  Garbowo-  Piszczaty

Piotrowięta
12. W części ul. Kolejowa wraz z chodnikami
13. Jabłoń Markowięta- Jabłoń Kościelna- Jabłoń Jankowce
14. Krzyżewo- Truskolasy Lachy wraz z mostem
15. Miodusy Wielkie- Skarżyn Nowy
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16. Parkingi przy cmentarzu w Sokołach
17. W m. Kobylin Kuleszki
18. W m. Kruszewo Wypychy
19. W m. Wyszonki Kościelne
20. Na ul Pałacowej w Ciechanowcu
21. Wysokie Mazowieckie (ul. Szpitalna)- Brzóski Stare
22. Bezpieczne  i  nowoczesne  przejścia  dla  pieszych  w  m.  Dąbrowa  Moczydły,

Ciechanowiec, Jabłonka Kościelna, Kulesze Kościelne, Jabłoń Kościelna, Rosochate
Kościelne, Sokoły.

Wielką  uwagę  przywiązywano  również  do  oświaty  ponadgimnazjalnej.  Nasze  szkoły  są
znakomicie wyposażone dzięki poczynionym inwestycjom. Nakłady łączne to ponad 17 mln
zł.  Najważniejsze w mijającej kadencji to:

1. Budowa i wyposażenie warsztatowo- dydaktycznego budynku szkolenia praktycznego
przy CKZ w Wysokiem Mazowieckiem (projekt unijny)

2. Budowa i wyposażenie Okręgowej Stacji Kontroli Pojazdów przy CKZ w Wysokiem
Mazowieckiem (projekt unijny)

3. Budowa kompleksu boisk sportowych przy ZSZ w Wysokiem Mazowieckiem(projekt
z Miastem Wysokie Mazowieckie)

4. Lodowisko  ,,Biały  Orlik”  przy  ZSOiP  w  Wysokiem  Mazowieckiem  (projekt
ministerialny i z Miastem Wysokie Mazowieckie)

5. Rozbudowa  szkoły  oraz  budowa  nowej  hali  przy  ZSOiZ  w  Ciechanowcu
(dofinansowany z Ministerstwa Sportu)

6. Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w ZSOiZ w Czyżewie oraz Ciechanowcu
(Projekt unijny obecnie realizowany)

7. Modernizacja internatu ZSZ w Wysokiem Mazowieckiem
8. Remonty szkół ZSZ w Wysokiem Mazowieckiem, ZSOiZ w Ciechanowcu, ZSOiP w

Wysokiem Mazowieckiem, ZSR w Krzyżewie
Dodatkowo należy podkreślić,  iż realizujemy w ramach projektu  unijnego przekształcenie
niepotrzebnych ZSR w Krzyżewie budynków na ośrodek rehabilitacyjny. Ma on ruszyć w
połowie przyszłego roku, a wartość tego projektu to ponad 10 mln zł.
Nasz Szpital Ogólny od 2004 r. nie przynosi nam strat, a zyski. W związku z powyższym
zrealizowaliśmy projekt polegający na budowie bloku operacyjnego z centralną sterylizator
nią i częścią zabiegową SOR. Na ten cel powiat przeznaczył dotację dla szpitala w kwocie 6
mln zł. Ponad 6,3 mln zł pochodziło ze środków własnych szpitala.
Stworzyliśmy  również  nowe  siedziby  Powiatowego  Centrum  Pomocy  Rodzinie  i
Powiatowego  Inspektoratu  Nadzoru  Budowlanego.  Było  to  możliwe  dzięki  przekazaniu
budynku przez władze miasta Wysokie Mazowieckie i jego gruntownej modernizacji.
Te  wszystkie  rzeczy bardzo cieszą  bo widać  je  naocznie.  Jest  jednak jeszcze  cały  szereg
działań,  których  nie  widać,  a  które  są  bardzo  istotne.  Te  najważniejsze  to  projekty  tzw.
miękkie w ramach środków europejskich POKL. Każda jednostka powiatowa takie projekty
realizowała bądź realizuje. Z ciekawszych projektów można przywołać te  realizowane przez
Powiatowy Urząd Pracy mające na celu ograniczenie bezrobocia. Pomaga to przedsiębiorcom
oraz  mieszkańcom  powiatu,  co  skutkuje  tym,  iż  jesteśmy  powiatem  o  najniższej  stopie
bezrobocia w całym województwie podlaskim.
Starostwo powiatowe zrealizowało program w wyniku którego utworzono 36 nowych firm i
te firmy otrzymały dotację w wysokości ok. 40 tys. zł na rozpoczęcie działalności. Nasze
szkoły  realizują  szereg  ciekawych  projektów,  dzięki  którym  uczniowie  mają  dodatkowe
zajęcia,  możliwość  ciekawych  praktyk,  w  tym  praktyk  zagranicznych  oraz  wyposażenie
klasopracowni. Dość powiedzieć iż szkoły nasze na ten cel pozyskały w ostatniej kadencji
kwotę ok. 6,3 mln zł.
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Do sukcesów bez  wątpienia należy  również  skuteczna  obrona przed całkowitą  likwidacją
Sądu Rejonowego w Wysokiem Mazowieckiem. Było to możliwe dzięki determinacji ludzi i
przemyślanym działaniom władz lokalnych.
Te  wszystkie,  powyższe  działania  i  wiele  jeszcze  innych,  o  których  nie  wspomniałem,
nasuwają nieodparcie konkluzję,  iż IV kadencja Rady Powiatu 2010-2014 była niezwykle
udana.  Zdaję  sobie  sprawę,  iż  jeszcze  wiele  przed nami,  ale  z  tego  co już  osiągnęliśmy,
możemy być dumni.
Dlatego  też  pragnę  podziękować  wszystkim  bez  wyjątku  radnym  Rady  Powiatu  oraz
członkom  Zarządu  za  odpowiedzialne  podejście  do  spraw  powiatu.  Dziękuję  również
wszystkim  kierownikom,  dyrektorom  i  komendantom  jednostek  powiatowych  oraz
pracownikom starostwa powiatowego,  bez udziału  których nie  można by mówić  o takich
osiągnięciach.
Pragnę  również  w  tym  miejscu  podziękować  wszystkim  burmistrzom  i  wójtom  naszego
powiatu, a także radnym miejskim i gminnym oraz sołtysom za wzorową współpracę przy
realizacji zadań mających na celu podniesienie jakości życia naszych mieszkańców, w tym za
dofinansowanie inwestycji powiatowych.
Na  zakończenie  podsumowania  zostały  wręczone  radnym  okolicznościowe  statuetki  na
zakończenie IV kadencji Rady Powiatu Wysokomazowieckiego. 

Ad.13).
Przewodnicząca rady poinformowała,  iż kolejny punkt  porządku obrad to  sprawy różne.
Zapytała, czy radni chcieliby w tym punkcie zabrać głos? Spraw różnych nie zgłoszono. 

Ad.14). 
Przewodnicząca rady stwierdziła,  iż wyczerpany został porządek obrad i o godzinie 1400

dokonała  zamknięcia  obrad  XXXVIII  Sesji  Rady  Powiatu  Wysokomazowieckiego  IV
kadencji w dniu 7 listopada 2014 roku. 
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